

# 研究生项目 Graduate Programs

2018-01-11 [华东师范大学留学生办公室](#)



华东师范大学 ECNU

## 2018 留学生研究生招生简章

Graduate Program Application



相关链接 Relevant website

[点击“阅读全文”获取](#)

《2018 年硕士研究生招生目录》

《2018 年硕士项目招生简章》

*To get the 2018 Master 's Major Catalog, please Click "Read more"*

[博士项目信息请参见](#)

<http://lxs.ecnu.edu.cn/msg.php?id=45>

*For PhD, please refer to:*

<http://lxs.ecnu.edu.cn/EN/msg.php?id=45>

### 申请资格

Eligibility

- 1、持有外国有效护照的非中国籍公民。
- 2、具有相当于中国大学本科毕业以上的学历。
- 3、申请汉语授课专业须通过新 HSK-5 级（成绩达 180 分以上）；母语为汉语或毕业于中国大学中文授课专业的学生不需要提供该成绩证明。

申请英文授课项目者应提供有效英语水平证明，具体要求根据学院和专业来定；母语为英语或者在英语国家取得英文授课项目学位的学生不需提供该成绩证明。

1. Undergraduate qualification or above with valid foreign passport
2. New HSK-5 with a passing score of 180 or above (for Chinese-taught programs)  
TOEFL/IELTS or other internationally acknowledgeable English level certificate for English taught program. (No need to certify your English level if it is your first language or you have acquired your bachelor' s degree from an English taught program in an English speaking country.)

### 可申请的奖学金种类

Scholarships Available

1. 中国政府奖学金 Chinese Government Scholarship  
免交学费和校内住宿费；

提供奖学金生活费（博士¥3500 元/月， 硕士¥3000 元/月）；

提供中国政府奖学金来华留学生综合医疗保险；

Exempt from tuition fee; provide accommodation on campus.

Living allowance: (PH.D 3500 RMB/month; Master 3000RMB/month).

Provide comprehensive medical care insurance for International Students

## 2. 上海市政府奖学金 Shanghai Government Scholarship

### A 类奖学金（全额奖学金） Type A:

免交学费、住宿费，提供综合医疗与意外事故保险，按月发给奖学金生活费，本科生每月 2500 元，硕士研究生每月 3000 元，博士研究生每月 3500 元。

Exempt from tuition fee, and accommodation on campus; provide comprehensive medical insurance and monthly allowance (Doctoral students: CNY3500; Master students: CNY3000; Undergraduate: CNY2500)

### B 类奖学金（部分奖学金） Type B:

免交学费，提供综合医疗与意外事故保险

Exempt from tuition fee, and provide comprehensive medical insurance.

## 3. 孔子学院奖学金 Confucius Institute Scholarship

孔子学院奖学金全额资助内容包括：学费、住宿费、生活费和综合医疗保险费

Tuition Fee, Accommodation on campus, Living Allowances, monthly Stipend, Insurance

\*关于奖学金的更多信息请参见：<http://lxs.ecnu.edu.cn/msg.php?id=41>

For more information, please check out on our website: <http://lxs.ecnu.edu.cn/msg.php?id=41>

## 申请所需材料

### Documents Required

1、网上报名: application.php

2、本科毕业证书，学位证书

应届生需提供预计毕业证明，获得毕业证书后需补交

3、本科成绩单

\*申请博士学位请提交硕士毕业证书，学位证书，以及硕士期间成绩单

\*\*若毕业证书，学位证书和成绩单语言非中英文，请提交中文或英文版公证件。

4、语言证书（HSK 或 IELTS/TOEFL）

5、来华学习和研究计划（不少于 800 字，中文或英文）

6、两封教授或副教授的推荐信

7、护照复印件

8、体检报告

9、报名费：800 元人民币

\*无论申请人是否被录取，上述材料及报名费恕不退还。

1. Online Application: <http://lxs.ecnu.edu.cn/application.php>
  2. Certificate of Bachelor's Degree. (Graduating students should provide a certificate of impending graduation. )
  3. Official Transcript
- \*For those who want to apply for PhD Program, please also enclose your MA diploma and transcript.  
\*\* The original copy of 2 & 3 must be in Chinese or English with official stamps. If it's not, please also enclose a notarized and translated version in Chinese or in English.
4. Chinese-taught Program: HSK 5 certificate (180 or above)
  5. A study or research plan (in Chinese or in English, no less than 800 words)
  6. Recommendation letters from two professors or associate professors
  7. Passport (photocopy)
  8. Medical check report
  9. 800RMB Application Fee
- \* The application documents and application fee will not be returned no matter you are accepted or not.

## 申请及录取流程

### Application Procedure

#### 1、在线报名 Apply On-line

1) 在华东师范大学留学生在线报名系统报名并支付 800 元报名费

Apply and pay the 800RMB application fee on ECNU website:

[lxs.ecnu.edu.cn/application.php](http://lxs.ecnu.edu.cn/application.php)

2) 申请奖学金的同学请同时在各奖学金申请网站上申请 Scholarship Website

中国政府奖学金 Chinese Government Scholarship: <http://studyinchina.csc.edu.cn/#/register>

上海市政府奖学金 Shanghai Government Scholarship: <http://www.study-shanghai.org>

孔子学院奖学金 Confucius Institute Scholarship: <http://cis.chinese.cn>

2、寄送申请材料原件至邮寄地址 Send your application documents to the following MAILING ADDRESS

#### 3、通知录取结果 Enrollment Result

可以在报名网站查看申请状态，如最终确定录取，会收到邮件告知。

You can check your application status on ECNU application system. If you're enrolled, you will also be notified through E-mail.

4、收取录取材料 Receive Admission Package

## 联系方式

Contact Info

报名（邮寄）地址 MAILING ADDRESS

中国上海市中山北路 3663 号华东师范大学物理楼 253 室

Room 253 International Students Office, Physics Building, East China Normal University

邮编 Zip code: 200062

电话 Tel

+86-21-62232013 +86-21-62238353

传真 Fax

+86-21-62238352

联系人 Contact Person

硕士项目 Master's Program: 帅玄钰 Natalia Shuai

xyshuai@gec.ecnu.edu.cn

博士项目 PhD Program: 殷莺 Yin Ying

yyin@ied.ecnu.edu.cn